
Bestyrelsens beretning. 

               2015 

I 2015 har Mørkøv Vandværk udpumpet 305.000 m3 vand, hvoraf de 203.000 m3 er leveret og 

solgt til Vandfællesskabet Nordvestsjælland.  Vi har haft et par mindre ledningsbrud i løbet af 

året, men ellers må vi sige, at 2015 har været et fint år for vandværket uden større reparationer 

og problemer.  Vi kan stadig sige, at vi har meget fint vand i Mørkøv, som bliver leveret ud til 

forbrugerne i et stort set 100 % tæt ledningsnet.  

Som led i den løbende kvalitetssikring har vi fået renset vores iltningstårn, renoveret vores 

slamtank og monteret kontrollerbar kontraventiler hos 29 andelshavere. Kontraventilerne er 

monteret som en ekstra sikkerhed for tilbageløb hos de virksomheder, industrikøkkener og 

gårde hvor risikoen for forurening af drikkevandet, ved evt. tilbageløb, er ekstra høj. Alle vi 

andre klarer os fint med kontraventilen i vores vandmålere.                                               

Vandværkets kvalitetssikring system Tethys blev endelig færdiggjort i 2015, alle data og 

serviceintervaller på hver enkel del er tastet ind i systemet. Systemet vil fremover være en stor 

hjælp, til at få serviceret og vedligeholdt alle komponenter og bygninger inden et evt. nedbrud. 

Holbæk kommunes tekniske og hygiejniske tilsyn i juni måned, førte ikke til nogen 

anmærkninger, tværtimod konkluderede tilsynet, at vi har et meget fint Vandværk, der helt og 

holdent lever op til de krav, som myndighederne stiller til et moderne vandværk i dag.  

2015 var også året, hvor bestyrelsen besluttede at udskifte alle vandemålere til nye og 

tidssvarende målere, et arbejde og en investering der vil være fordelt ud over de kommende 3 

år, med udskiftning af 385 stk. i 2016, 308 stk. i 2017 og 138 stk. i 2018. 

Holbæk Vandråd er efter en lidt træg start kommet godt i gang, og Mørkøv Vandværk har været 

repræsenteret i bestyrelsen siden starten i 2013. En af de ting Rådet har arbejde med i 2015, er 

udarbejdelse af et nyt vandregulativ, som kommer til at gælde for samtlige vandværker i 

Holbæk Kommune, regulativet er efter flere udkast ved at være færdigt, og vil blive lagt på 

Mørkøv Vandværks hjemmeside i løbet af 2016, så snart vi har modtaget det endelige.   

I 2015 blev der indgået et nyt vandforlig i folketinget, et forlig som vores forening Danske 

Vandværker og alle private vandværker der udpumper mere ind 200.000 M3 pr. år, har forsøgt 

at påvirker igennem diverse politikere, dagspresse etc., således at de private vandværker kunne 

udtræde af den meget optalte Vandsektorlov, som vi har været underlagt siden 2009.  Dette 

lykkedes desværre ikke helt, da vi stadig er underlagt loven, men til den positive side hører, at 

der i forligsteksten, er lagt op til en væsentlig reduktion i den økonomiske byrde, og ikke 

uvæsentlig, en reduktion i den administrative byrde som også Mørkøv Vandværk var/er 

underlagt.  Nu håber vi bare, at politikerne lever op til deres løfter i forligsteksten.  

 



Vandværksgrunden har siden oktober lignet en byggeplads, og det skyldes naturligvis at vi har 

en aftale med Mørkøv Varmeværk om, at de kan bruge grunden, mens de bygger deres Biogas 

anlæg.  Varmeværket har efter anvisning opsat afskærmning og hegn, så ingen Vandværks 

installationer bliver beskadiget mens arbejdet foregår.                                                                          

Vi håber at anlægget bliver til gavn for byens borgere, og glæder os MEGET til at det står 

færdigt. 

 

 

 

 

Mørkøv Vandværks bestyrelse.                                                                                                                             
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